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Algemeen
Goedenavond, ik ben Manon Funcke en woon met mijn gezin in Elzenhagen in 
Amsterdam.

Iedereen is het ermee eens dat we de energietransitie samen moeten doen. Maar 
ook zal iedereen beamen dat een goede gezondheid ons belangrijkste bezit is. En 
dat is wat er nu op het spel staat: de gezondheid van heel veel burgers. 

Want de beslissing die de provincie Noord-Holland op het punt staat te nemen: het 
overboord gooien van de 600 meter afstandsregel, zal daar direct invloed op 
hebben. En ik maak mij daar ernstige zorgen over. 

Gezien de vele onduidelijkheden die er nog zijn over de effecten op de gezondheid 
van windturbines dichtbij bebouwing, die zijn door het RIVM nog niet goed 
onderzocht, en het volledig ontbreken aan draagvlak onder burgers, vraag ik mij af 
hoe de provincie deze wijziging rechtvaardigt? 

De overheid zou kritisch moeten kijken of windmolens op land nu wel de juiste 
oplossing is voor ons dichtbevolkte Nederland en zij zou haar pijlers moeten richten 
op andere minder schadelijke en efficiëntere alternatieven die voorhanden zijn. 

Toelichting 

Aan welke gezondheidsrisico’s refereert u?
Geluishinder, slaapproblemen, stress, hartklachten. Naast de gevolgen van 
geluidshinder, gaat het ook om trillingen en bromtonen (laagfrequent (brom)geluid) 
die, hoorbaar of niet, eveneens kunnen leiden tot slapeloosheid, concentratieverlies, 
hoofdpijn en spanningen. Maar ook de verstoring van vogelpopulaties, 
schaduwhinder en veiligheid zijn aspecten behoren tot de effecten. En deze moeten 
grondig bestudeerd worden voor er sprake kan zijn van de plaatsing van een 
windturbine. In Duitsland mogen sinds dit jaar geen turbines meer gebouwd worden 
binnen 1000 meter van woningen. Dat is niet zomaar.  

Hoe weet u dat windturbines gezondheidsrisico’s met zich meebrengen? 
Luistert u maar eens naar de reportage Wakker van de windmolen van het 
programma Argos van de VPRO.  
https://www.vpro.nl/argos/lees/onderwerpen/windmolens/2020/onhoorbaar-geluid-
schadelijk-voor-gezondheid.html
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Hoezo is het nog niet goed onderzocht, het RIVM heeft het toch onderzocht? 
Het RIVM heeft tot dusver een meta-analyse uitgevoerd en niet zelf onderzoek 
gedaan. In het RIVM-rapport wordt verwezen naar 102 wetenschappelijke studies. 
Slechts 15 daarvan gaan over gezondheidseffecten en windturbines. Opvallend in 
deze studies is daarnaast dat vrijwel alle windturbines in dunbevolkt gebied 
gelokaliseerd zijn. Daarnaast woont het overgrote deel van de omwonenden in de 
studies op meer dan 500 meter afstand van de windturbines. Er is nog heel veel 
onduidelijk over de gezondheidseffecten van windturbines dichtbij bebouwing. Die 
zijn nog niet goed onderzocht. Het RIVM rapport waarop de overheid zich baseert 
beschermt de omwonende onvoldoende. 
Bron:https://www.parool.nl/amsterdam/artsen-uit-noord-en-ijburg-windmolens-dicht-bij-
woongebied-wel-degelijk-riskant~b2f95b17/

Welke minder schadelijke en efficiëntere alternatieven doelt u op? 
Er zijn veel andere alternatieven om de klimaatdoelstellingen te behalen. Veel grote 
daken zijn nu nog leeg, nieuwe innovatieve toepassingen van zonne-energie, zoals 
zonnepanelen geintegreerd in wegen of energieleverende geluidsschermen zijn een 
paar voorbeelden. Of denk aan windturbines op zee of langs de snelweg, als het in 
ieder geval maar meer dan 600 (of liever 1000 of 1500 meter) is. 
Bron: https://www.noord-holland.nl/Onderwerpen/Klimaat_Energie/Zon

En wist u dat in Nederland het grootste deel van de CO2-uitstoot voor rekening komt 
van de grotere bedrijven. Dat ruim 50 procent van die uitstoot wordt veroorzaakt 
door maar tien bedrijven. En dat de uitstoot van deze 10 bedrijven even groot is 
als drie keer de uitstoot van alle Nederlandse huishoudens samen? Als die 
bedrijven een samenwerking met elkaar aangaan, waarbij het afval van de een het 
grondstof wordt voor de ander, zou je een gesloten kringloop kunnen creëren en 
geen CO2 meer uitstoten. Als je een aantal van deze bedrijven bij elkaar plaatst, kun 
je ontzettend veel doen. 

Ik zou zeggen: overheid steek daar je geld in in plaats van burgers gedwongen 
blootstellen aan de risico’s van windturbines te dicht bij bebouwing. 

Bron:https://nos.nl/artikel/2261119-tien-bedrijven-stoten-groot-deel-uit-van-hele-
nederlandse-bedrijfsleven.html
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